C-dommertest 2007

Les følgende instruksjoner NØYE før du begynner:

Dette er en “åpen bok” test og det er lov å benytte seg av både regelbok, dommerteknikkbok,

kampreglement, dokumenter fra http://dommernytt.tripod.com/noaffdk/ og andre hjelpemiddel når man tar testen.

Det er dog ikke lov å ta hjelp av andre personer eller å hjelpe andre med testen, ikke heller

stille spørsmål på forum eller lignende på internett i den forbindelse.

Alle spørsmål omhandler 11-manns seniorfotball og 5-manns dommerteknikk, om ikke annet

sies i spørsmålet.

Hvert spørsmål har et nummer og det finnes kun ett (1) korrekt svar per spørsmål.

Når svarene sendes inn skal kun spørsmålsnummer og svar oppgis. Svar skal kun oppgis med

svarsbokstav, eller om det er et sant-usant spørsmål, med “S” eller “sant” for sant og “U”

eller “Usant” for usant. I alle spørsmål der man skal angi en dommerposisjon skal man bruke posisjonsfortkortelsen ( hoveddommer=HD, umpire=U, linjemann=LM, linjedommer=LD, bakdommer=BD).Eksempel:

1. A

2. B

3. Usant eller U

4. HD

Dette er det eneste svarsformatet som godkjennes. Svar må sendes inn som e-post, men ikke

som vedlegg. Lengst opp i e-mailen må navn, addresse, telefonnummer, e-postadresse og

klubb samt ev. lisensnummer fra 2006 oppgis. Husk dette! Om noe mangler, eller svar er i feil format, returneres testen og regnes da ikke som innlevert.

Testen har 75 spørsmål. Man får ett poeng per riktig svar. Godkjent for dem som har gått på

kurs/dommersamling i 2007 er 56 poeng. For dem som har lisens fra 2006, men som ikke har

gått dommerkurs eller deltatt på dommersamling under 2007 (men kun om dette er tillatt

ifølge lisensieringsreglene, blant annet dømt minst 4 kamper i 2006), er godkjent 64 poeng.

Svarene må nå DK SENEST MIDNATT 13. APRIL. Svar sendes til:

noafdommertest@getmail.no
Lykke til!

NoAFF/DK

C-prøven 2007

- Har du lest instruksjonene?-

1. Hva er en fumble?

A. Når en spiller mister en ball eller når en spiller som prøver å få besittelse over en løs

ball berører den, men klarer ikke å få kontroll over den.

B. Når en spiller mister besittelse av ballen, som ikke er et resultat av at han passer,

sparker eller lykkes med en overlevering.

C. Når en spiller mister ballen når han blir taklet, eller når han kaster en bakoverpassning

som treffer bakken.

D. Når quarterbacken ikke klarer å ta snappen fra snapperen, og ballen treffer bakken.

2. Når defineres en Lag A-spiller som en back?

A. Alle spillere på Lag A som har nummer 1-49 er “backs”.

B. En Lag A spiller som ikke bryter (som står bak) en linje trukket gjennom snapperens

midje er en back.

C. En Lag A spiller, som som ikke bryter (som står bak) en linje trukket gjennom bakre

del av rumpa på den nærmeste Lag A spilleren som er på scrimmagelinjen, er en back.

D. En Lag A spiller som står én yard eller mer fra sin scrimmagelinje er en back.

3. Hva menes med progresjon?

A. Ballens posisjon når en løs ball går utenfor banen.

B. Punktet der ballførers kne berører bakken.

C. Ballens posisjon etter en straffeutmåling.

D. Ballens posisjon der ballførers foroverbevegelse stoppes.

4. Hva er en foroverpasning?

A. En pasning der ballens bevegelse et forover når ballen slippes.

B. En pasning som først treffer noe (bakken, spiller eller dommer) foran punktet der

pasningen kastes fra.

C. En pasning som først treffer noe (bakken, spiller eller dommer) foran punktet der

pasningen kastes fra, men kun dersom det er en overhåndspasning.

D. En pasning der passerens hensikt er å kaste ballen til et punkt forbi pasningspunktet.

5. Hva er et skift?

A. To eller flere lag A- eller lag B-spillere beveger seg samtidig etter at ballen er erklært klar for spill og før snappen på et scrimmagespill.

B. To eller flere lag A-spillere beveger seg samtidig etter at ballen er erklært klar for spill og før snappen på et scrimmagespill.

C. Et spill der det offensive laget overleverer ballen til en medspiller som så overleverer ballen til en annen spiller, som løper i motsatt retning.

D. Overgangen fra et forsøk til det neste.

6. Hva er klipping?

A. En blokkering mot en motstander der kraften fra den første kontakten kommer bakfra

og over livet.

B. All kontakt mot en motstander der kraften fra den første kontakten kommer bakfra.

C. En blokkering mot en motstanders kne, uansett hvor kraften fra den første kontakten

kommer fra.

D. En blokkering mot en motstander der kraften fra den første kontakten kommer bakfra

og ved eller under livet.

-Bruk riktig svarsformat!-

7. Hva er den nøytrale sone?

A. Området på det offensive lagets side av ballen. Sonen eksisterer frem til snappen.

B. Området mellom de to scrimmagelinjene forlenget til sidelinjene. Den er lik ballens

lengde.

C. Området mellom ballens posisjon ved snappen og linjen som skal nås.

D. Området mellom lagområdet og sidelinjen der ingen spillere eller trenere får være.

8. Sant eller usant?

Om ballen på et field goalforsøk treffer målstolpen, men blir fanget inne på banen av en lag B-spiller før ballen treffer bakken, så fortsetter ballen å være i spill.

9. Sant eller usant?

Frispark på 35-yardlinjen. A1 er over frisparklinjen når ballen sparkes.

DOM: Kast flagget og blås i fløyta, offside av lag A.

10. Spill:3 & 6 på Bs 20-yardlinje. Klokken går med 11 sekunder igjen, lag A har ingen timeouts igjen. A1 løper frem til hoveddommeren og ber om en time-out.

A. Forsinkelse av spillet, 5 yards straffe. Klokken starter på klar for spill.

B. Usportslig oppførsel, 15 yards straffe. Klokken starter på klar for spill.

C. Forespørselen ignoreres og spilleren informeres om at de ikke har flere timeouts, ikke flagg.

11. Spill: 2&7 på B’s 35-yardlinje, ballen ligger midt mellom midtsonemerkene. Wing

back A35 står 1 yard utenfor tight end på høyre side av formasjonen. A35 løper skrått

innover og blokker linebacker B50 under livet og inn mot midten av banen.

A. Lovlig spill - ingen regelbrudd.

B. Blokkering under livet - 15 yards straff.

C. Blokkering under livet - 10 yards straff.

12. Spill: 3&5 på A’s 27-yardlinje, ballen ligger midt mellom midtsonemerkene.

Fullback A40 står oppstillt lengst bak i en dyp I-formasjon og står 8 yards bak

snapper ved snappen. Quarterback A16 tar snappen og dropper back for å passe, og

A40 assisterer i pasningsblokkingen. Nose guard B79 penetrerer linjen og tar seg

forbi den offensive linjen. For å forhindre en sack blokker A40 B79 under livet rett

mot ballens opprinnelige posisjon.

A. Blokkering under livet - 10 yards straff.

B. Lovlig spill - ingen regelbrudd.

C. Blokkering under livet - 15 yards straff.

13. Spill: Scrimmagespill.WR A88 løper langs sidelinjen og hopper opp i luften for å fange en foroverpasning. Han griper ballen i luften, men før han har landet blir han dyttet av CB B25 så at han lander utenfor sidelinjen med ballen under kontroll. Dommeren mener at han hadde landet inne på banen om ikke B25 hadde dyttet han når han var i luften.

A. Vellykket mottak.

B. Vellykket mottak kun om A88 ble dyttet ut bakover (progresjonen stoppet inne på banen).

C. Mislykket pasning.

Hvilken dommer har denne posisjonen ved et frispark?

14. Jeg står med ballen.

15. Jeg står rett utenfor sidelinjen ved det sparkende lagets frisparklinje.

16. Jeg står rett utenfor sidelinjen ved det mottakende lagets frisparklinje.

-Overhold svarsfristen!-

17. Jeg står rett utenfor sidelinjen på motsatt side av pressbox noen yards

foran den dypeste mottaker.

18. Jeg står rett utenfor sidelinjen på pressboxsiden noen yards foran den

dypeste mottaker.

19. Sant eller usant?

Tight end A87 og slot back A43 er “lead blockers” og de blokkerer linebacker B57

samtidig, som er to yards forbi den nøytrale sone. En blokk er over livet og den andre er

ved kneet.

DOM: Sakseblokkering - 15 yards straff.

Hvilken dommer har denne posisjonen ved en punt?

20. Jeg står på det offensive lagets side ca 10 yards ved siden og omtrent på høyde med sparkeren.

21. Jeg står blant de defensive spillerne, rett bak linebackers.

22. Jeg står rett utenfor sidelinjen i den nøytrale sone på andre siden pressbox, med lenkelaget.

23. Jeg står rett utenfor sidelinjen i den nøytrale sone på pressboxsiden.

24. Jeg står litt bak og litt ved siden av den dypeste puntmottakeren.

Hvilken dommer har denne posisjonen ved et field goalforsøk eller et

ekstrapoengsforsøk om det offensive laget stiller opp for å sparke (5 dommere)?

25. Jeg står ca en yard bak målstolpen på pressboxsiden.

26. Jeg står ca en yard bak målstolpen på motsatt side av pressbox.

27. Jeg står ca 7-10 yards ved siden av sparker og holder på pressboxsiden.

28. Jeg står rett utenfor sidelinjen i den nøytrale sone på motsatt side av pressbox, med lenkelaget.

29. Jeg står blant de defensive spillerne, rett bak linebackers.

30. Sant eller usant?

Lag A punter ballen fra Lag Bs 40-yardlinje. B22 står på sin 6-yardlinje og prøver å

fange ballen. Ballen berører B22s venstre arm i hans forsøk å ta ballen, spretter, og

fortsetter inn i Lag Bs målsone. B22 løper etter ballen inn i målsonen og kaster seg på

ballen, og ballen blir død der i besittelse av B22.

DOM: Safety. To poeng til Lag A.

Angi for hvilke regelbrudd du skal blåse i fløyta OG kaste flagget (s k blow &

throw) umiddelbart.Svarsalternativ: A. JA, blås i fløyta og kast flagget. B. NEI, kast flagget ved snappen om det da er et regelbrudd.

31. Ulovlig bevegelse

32. Tjuvstart

33. Forstyrrende signaler

34. Offside med kontakt

35. Offside (uten kontakt eller reaksjon)

36. Ulovlig formasjon

37. Encroachment

38. Snap før ballen er klar for spill

39. Ulovlig skift

40. Defensiv spiller hopper inn i den nøytrale sone og truer en offensiv linjespiller som

reagerer umiddelbart

-Husk å oppgi alle persondata som beskrevet i instruksjonene!-

41. Defensiv spiller oppstillt én yard (eller mindre) fra Lag Bs scrimmagelinje beveger

seg (uten å gå inn i den nøytrale sone) på en plutselig eller brå måte som ikke er en

del av en normal “fotballbevegelse”, i et forsøk å få en offensiv spiller å begå et

regelbrudd (tjuvstart). Hva er riktig dommeravgjørelse?

A. Offside

B. Ulovlig bevegelse

C. Forsinkelse av spillet

D. Usportslig opptreden

E. Det er ingen regelbrudd i situasjonen

42. Spill: Lag A bryter sin huddle og spillerne inntar sine posisjoner. Etter at Lag A har

stått stille i ett sekund, beveger end A88 seg lenger ut mot sidelinjen og stopper, og

før ett sekund har gått, beveger seg back A46 bakover. Når ballen blir snappet er A46

fortsatt i bevegelse bakover.

A. Kast flagget (blås ikke) da spillet starter for regelbrudd av Lag A

B. Ingen regelbrudd.

C. Blås umiddelbart i fløyta når spillet starter og kast flagget for regelbrudd av Lag A.

Hvem har ansvar for å telle hvilket lag på et forsøk fra scrimmagelinjen (5-

dommere)? A – teller lag A, B – teller lag B, C – har ikke telleansvar.

43. Hoveddommer

44. Umpire

45. Linjemann

46. Linjedommer

47. Bakdommer

48. Sant eller usant?

1 & 10 på A’s 30-yardlinje. A8 kaster en foroverpasning til A80 som fanger ballen på 50-yardlinjen. A80 løper fra alle motstandere og når han er på 10-yardlinjen blander en dommer sammen 10-yardlinjen og mållinjen og blåser i fløyta. Den nærmeste motstanderen er 15 yards lenger bak.

DOM: Om dommerne er sikre på at A80 ville ha scoret skal lag A tildømmes en touchdown.

Når skal dommeren som har ballen i sitt område alltid slippe en “bean bag” på

den aktuelle yardlinjen?A. JA, marker alltid med beanbag. B. NEI, bean bag skal

ikke benyttes.

49. Der en defensiv spiller tar imot en offensiv foroverpassning

(pasningsbrudd)

50. Der ballføreren “fumbler” ballen

51. Der en Lag A spiller berører en ball de har puntet, og ballen er forbi den nøytrale sone, uten at Lag B har berørt ballen først

52. Der et frispark går utenfor banen

53. Der en bakoverpasning eller overlevering skjer forbi den nøytrale sone, eller når det ikke finnes en nøytral sone (under en frispark eller retur av en punt, pasningsbrudd eller fumble)

54. Der Lag B tar imot eller gjenerobrer en punt

55. Der Lag B tar imot eller gjenerobrer et frispark.

-Bruk riktig svarsformat!-

56. Spill: 2 & 7 på As 25-yardlinje. A81 stiller opp fem yards fra sidelinjen. Ballen

snappes og spillet utvikler seg til en sweep mot A81s side. A81 løper diagonalt in mot

midten av banen og blokkerer B52 forfra under livet in mot midten av banen på As

30-yardlinje.

A. Kast flagget for regelbrudd av A81 - Blokkering under livet - 15 yards straff

B. Kast flagget for regelbrudd av A81 - Blokkering under livet - 10 yards straff

C. Ikke kast flagget - ingen regelbrudd av A81

D. Kast flagget for regelbrudd av A81 - Ulovlig formasjon - 5 yards straff

E. Kast flagget for regelbrudd av A81 - Ulovlig bevegelse - 5 yards straff

57. Spill: 3 & 7 på Bs 20 med 4:20 på kampklokka i 2. periode. Ballen snappes,

quarterbacken gir ballen til A30, som løper med ballen til Bs 15-yardlinje. Han blir

taklet mellom midtsonemerkene. Ved snappen kastet vingdommerne sine flagg for

offside.

A. Klokken skal stoppes når ballen blir død og starter når ballen neste gang settes i spill.

B. Klokken skal fortsette å gå.

C. Klokken skal stoppes når ballen blir død og starter igjen når ballen er plassert for

neste forsøk og hoveddommer erklærer ballen klar for spill.

58. Sant eller usant?

Alle spillere på banen (Lag A og Lag B) kan alltid gjenerobre en bakoverpasning og løpe

(avansere) med den.

59. Sant eller usant?

En person som blir straffet for et personlig regelbrudd to ganger i samme kamp blir

automatisk utvist.

60. Spill: Punt fra Lag As 39-yardlinje. Ballen sparkes og B24 berører ballen på Lag Bs

33-yardlinje. Ballen ruller videre til Lag Bs 29-yardlinje, der A12 gjenerobrer ballen

og løper in i Lag Bs målsone med den.

A. Touchdown for Lag A

B. Lag Bs ball 1 & 10 på Lag Bs 33-yardlinje.

C. Lag Bs ball 1 & 10 på Lag Bs 29-yardlinje.

D. Lag As ball 1 & 10 på Lag Bs 29-yardlinje.

E. Lag As ball 1 & 10 på Lag Bs 33-yardlinje

61. Sant eller usant?

Man kan ikke ha et flagg for sparkmottaksinterference om en spiller ikke har vist et gyldig tegn for fritt mottak.

62. Sant eller usant?

2&7 på As 35-yardlinje. Wide receiver A88 løper nedover banen i et pasningsmønster.

På As 41-yardlinje blir A88 dyttet i brystet hardt én gang av cornerback B20

så at A88 faller. Når B20 dytter A88 står fortsatt quarterbacken med ballen i

“pocketen”. Han kaster så en pasning som krysser den nøytrale sone.

DOM: Ulovlig bruk av hender av B20.

-Les instruksjonene nøye!-

63. På et firemannsdommerlag, hvilken dommer har ansvar for kampklokken?

A. Hoveddommer

B. Umpire

C. Linjemann

D. Linjedommer

64. Sant eller usant?

Alle dommere skal repetere en annen dommers tegn for å stoppe klokken for et første

forsøk (T3).

65. Sant eller usant?

Ved en situasjon der ballen er løs, om man ikke er sikker på om det var en fumble eller

om ballen var død før ballfører mistet ballen, så skal man dømme at det er en fumble

Hvilken dommer har hvilken oppgave ved en måling?

66. Jeg holder ballen på plass under hele målingen.

67. Jeg plasserer lenken med hjelp av “chain clip” på riktig sted inne på banen.

68. Jeg viser hvor langt inn på banen “chain clip” skal plasseres så at lenken kommer rett ved siden av ballen når den strekkes ut.

69. Jeg tar imot fremre markør og strekker ut lenken når allt er klart.

70. Jeg avgjør om det er et første forsøk eller ikke og signaliserer resultatet.

71. Sant eller usant?

For at hjelmgrep skal dømmes (5 eller 15 yards) må det til et tak eller grep i

hjelmgitteret eller andre åpninger i hjelmen.

72. Sant eller usant?

En kamp kan spilles med færre en fire dommere om begge hovedtrenere er enige om

det.

73. Sant eller usant?

Det offensive laget kan aldri få en straffe på 5 yards for et hjelmgrep, det er alltid 15 yards.

74. Spill: 3&3 på Lag As 32-yardlinje. Lag A kjører en sweep til høyre og når ballfører

A32 er på lag As 37-yardlinje fumbler han ballen. Ballen ruller mot sidelinjen og flere

spillere fra begge lag kaster seg mot ballen. B21 ligger på bakken med et bein som

krysser sidelinjen på As 39-yardlinje. B21 berører (muffer) ballen på As 38-yardlinje.

A81 plukker opp ballen og løper med den til As 41-yardlinje, der han blir taklet.

A. 1&10 for Lag A på As 41-yardlinje.

B. 1&10 for Lag A på As 37-yardlinje.

C. 1&10 for Lag A på As 38-yardlinje.

D. 1&10 for Lag A på As 39-yardlinje.

75. Sant eller usant?

“Offside” er et regelbrudd som kun kan begås av Lag B.

